
 
 

Når eks’en arver dig 
- mod dit ønske 

 
 
 

 
 
 

 

 



 

 
 
 
 
 
 
Er du og eks’en gået fra hinanden, og har I fællesbørn, bør du overveje om 
du skal lave et testamente.  
 
Eksempel: 
 
Du og din tidligere ægtefælle bliver skilt. Du er nu ude at køre en tur med 
jeres fællesbarn, men bliver påkørt. Du dør på stedet, mens jeres barn bliver 
hårdt kvæstet og dør af sine kvæstelser nogle dage efter uheldet.  
 
Da jeres fællesbarn endnu levende, da du afgik ved døden, er jeres 
fællesbarn fortsat arving i dit dødsbo. Jeres barn dør efterfølgende. Din eks 
er arving i jeres barns dødsbo, hvis ikke jeres barn efterlader sig 
efterkommere eller ægtefælle.  

 
Testamente 
Som ovennævnte eksempel viser, kan der være god grund til, at du som 
skilsmisseforælder overvejer, hvem der er dine børns arvinger ”i anden 
række”. Du har nemlig mulighed for ved oprettelse af et testamente helt eller 
delvist at undgå, at din eks arver noget af din formue, hvis jeres fællesbarn 
dør uden at efterlade sig børn eller ægtefælle. 
 
Du har mulighed for selv at bestemme rækkefølgen, også kaldet 
successionsrækkefølgen, hvis der er tale om friarv. Successionsrækkefølgen 
skal bestemmes ved testamente.  
 
Hvis du ved din død efterlader dig ægtefælle og/eller børn, er der 25% af 
din formue, som du ikke selv kan råde over ved testamente. Dette kaldes 
tvangsarven. Det er arveloven, der bestemmer, hvem der skal have 
tvangsarven efter dig. 
 
 
 



 
Som udgangspunkt har du ikke mulighed for at styre, hvor tvangsarven (de 
25 %) efter dig havner henne efter dit barns død. Hvis dit barn dør før denne 
er fyldt 18, kan du dog bestemme over tvangsarven.  
 
De resterende 75% af formuen kaldes friarven. Her har du frie hænder til at 
dirigere arven præcis derhen, hvor du gerne vil have den. 
 
Hvis du er fraskilt og har et barn, er det meget tænkeligt, at du ønsker, at det 
i første række er dit barn, der skal arve hele formuen. Spørgsmålet er, hvad 
du ønsker, der skal ske, hvis barnet selv dør uden at have efterladt sig børn 
eller ægtefælle.  
 

Tag stilling mens du kan  
 
Der er ingen af os, der kender dagen i morgen. Vi anbefaler derfor, at du får 
taget stilling til, hvem der skal arve dig, mens du kan.  
 
Der er mange spørgsmål, og svarene afhænger af dine familieforhold. Vi 
tilbyder et gratis familietjek, så du kan være sikker på, at papirerne er i 
orden, og at din familie er sikret bedst muligt. 
 
Til familietjekket gennemgår vi sammen med dig, hvordan dine 
familieforhold er, og hvad der helt konkret sker i tilfælde af skilsmisse, 
dødsfald eller, hvis du ikke længere kan træffe beslutninger. På baggrund af 
det kommer vi med en anbefaling til, hvilke dokumenter du får oprettet. 
 
Familietjekket er ganske gratis. Du betaler kun for de dokumenter, du 
vælger at få oprettet. 
 
Ring til os eller se mere på vores hjemmeside.  
 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 

     
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Advokat 
Lis Daugaard 
LDA@tellus.dk 

Advokat 
Jacob Carl 
JCA@tellus.dk 

Advokat (L) 
Bjarne Henriksen 
BJH@tellus.dk 

Advokat (H) 
Jesper Theilmann Jensen  
JTJ@tellus.dk 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Advokat 
Stephanie Krogh Høgh 
SKH@tellus.dk 

Advokat 
Vibe Hjort 
VVN@tellus.dk 

Ejendomsrådgiver 
Erik Jensen 
EJ@tellus.dk 

Advokatfuldmægtig 
Mia Vest 
MIR@tellus.dk  
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